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Zápis ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 10. 6. 2020 
10. 6. 2020, 10.00 h, MS Teams 

 
Přítomni: Vasil Artamonov, Tomáš Hrůza, Břetislav Malý, Petr Mucha, Pavel Sterec, Markéta 

Žáčková 
 
Omluveni: Vojtěch Dvořák, Jennifer Hellia de Felice, Luděk Rathouský, Natálie Sodomková, 

Jakub Tajovský 
 
Hosté:  Filip Cenek, Veronika Špundová 
 
 
Program zasedání AS FaVU VUT dne 10. 6. 2020: 
 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU VUT dne 10. 6. 2020, Markéta Žáčková 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 27. 5. 2020, Markéta Žáčková 
3. Financování studentských projektů z rozpočtu SK AS VUT – fond IFSP, Veronika Špundová 
4. Rozpočet FaVU VUT na rok 2020, Filip Cenek, členové ekonomické komise AS FaVU VUT 
5. Volby do Akademického senátu AS VUT pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023, 

Tomáš Hrůza, Markéta Žáčková 
6. Informace z EK AS VUT, Tomáš Hrůza 
7. Různé, Tomáš Hrůza 
8. Stanovení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU VUT 

 
1. Schválení programu zasedání AS FaVU VUT dne 10. 6. 2020, Markéta Žáčková 

Hlasování: 
pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0. 

Program zasedání AS FaVU VUT dne 27. 5. 2020 byl schválen. 
 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVUVUTze dne 27. 5. 2020, Markéta Žáčková 
Hlasování: 
pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0. 

Zápis ze zasedání AS FaVU VUT dne 27. 5. 2020 byl schválen. 
 

3. Financování studentských projektů z rozpočtu SK AS VUT – fond IFSP, Veronika Špundová 
Členka AS VUT za FaVU VUT Veronika Špundová představila přítomným mechanismus 

předkládání studentských projektů SK AS VUT, přičemž upozornila na skutečnost, že 
schválené projekty jsou refundovány zpětně, tj. že se proplácejí projekty již realizované. 
Zdůraznila rovněž, že žádost o refundaci uskutečněných projektů nepodávají studentské 
spolky, nýbrž studenti jako jednotlivci. Veronika Špundová dále sdělila, že svolala schůzku, na 
niž pozvala jednak členy Studentské komory AS FaVU VUT, jednak zástupce studentského 
spolku Orgán FaVU VUT a také studentky a studenty z Ateliéru video, s nimiž aktuálně 
zakládá studentský časopis. Dále informovala, že časopis je koncipován jako klauzurní projekt 
Ateliéru video, jehož fungování bude reflektovat prostřednictvím rozhovorů s pedagogy a 
textových a obrazových příspěvků. Redakční tým byl již sestaven, první číslo bude pojato jako 
pilotní a vyjde v polovině srpna 2020. Od druhého čísla pak bude časopis zaměřen 
celofakultně. Časopis bude vycházet v digitální formě, redakční tým momentálně pracuje na 
programování webových stránek. V souladu s podmínkami financování studentských projektů 
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z rozpočtu SK AS VUT bude Veronika Špundová žádat o proplacení nákladů spojených 
s realizací zmíněného studentského časopisu žádat zpětně.  

Na uvedené schůzce byla dále diskutována spolková činnost studentů FaVU VUT. 
Přítomní se shodli, že nebudou zakládat další studentský spolek, ale že se soustředí na 
fungování jediné již existující platformy, jíž je právě spolek studentek a studentů FaVU VUT 
Orgán, jehož činnost se nadále bude zaměřovat na podporu projektů a aktivit všech 
studentek a studentů FaVU VUT. Dále připomněla, že formuláře k podávání žádostí o 
refundaci realizovaných studentských projektů jsou zveřejněny na stránkách VUT, které jsou 
v těchto dnech aktualizovány. O podání projektové žádosti projevil zájem Martin Žák jakožto 
reprezentant studentského spolku Orgán a Miroslav Maixner jakožto zástupce Galerie 209 při 
Ateliéru malířství 2 FaVU VUT. Relevantní dokumenty jsou ke stažení zde: Studentská komora 
AS VUT ocení student(k)y pracující pro studentskou komunitu – 
https://www.favu.vut.cz/f26017/d199924.  

První kolo podávání návrhů na ocenění aktivit, které byly uskutečněny v 1. polovině 
roku 2020, se uzavírá 22. 6. 2020. Komise vyhodnotí návrhy na ocenění a zveřejní výsledky z 
prvního kola do 30. 6. 2020. Druhé kolo podávání návrhů na ocenění aktivit, které byly 
uskutečněny v průběhu roku 2020, se uzavírá 16. 11. 2020. Komise vyhodnotí návrhy na 
ocenění a zveřejní výsledky z druhého kola do 1. 12. 2020. Komise vypracuje výroční zprávu 
IFSP za rok 2020 do 28. 2. 2021. 

 
4. Rozpočet FaVU VUT na rok 2020, Filip Cenek, členové ekonomické komise AS FaVU VUT 

Děkan představil členům AS FaVU VUT dokument Rozpočet FaVU VUT na rok 2020, 
který zpracoval v součinnosti s tajemnicí fakulty Martinou Pěnčíkovou. Celkový provozní 
rozpočet FaVU VUT činící cca 53,8 milionu Kč je rozdělen na výnosy a náklady. Děkan rovněž 
upozornil, že se jedná o provozní rozpočet fakulty, do něhož vstupuje jednak příspěvek na 
vzdělání z MŠMT ČR, jednak finanční prostředky z Fondu umělecké činnosti a IP. Děkan prošel 
jednotlivé položky předloženého rozpočtu a podrobně objasnil jejich charakter. Členové AS 
FaVU VUT ocenili přehlednost a propracovanost předloženého dokumentu. 

Pavel Sterec následně vznesl dotaz týkající se možnosti udělovat sociální stipendia 
studentkám a studentům, jejichž životní situace vyžaduje podporu ze strany fakulty. Děkan 
k tomu uvedl, že v době pandemické krize zvažoval zavedení sociálních stipendií ze zdrojů 
fakulty a provedl rešerši týkající se sociálních stipendií na jiných univerzitách a fakultách, z níž 
vyplynulo, že tyto fakulty udělují spíše jednorázovou podporu, kterou lze využít jako polštář 
pro překlenutí kritické životní situace. Dále dodal, že FaVU VUT na dlouhodobou pravidelnou 
podporu formou sociálního stipendia v budoucnu s největší pravděpodobností nebude 
disponovat finančními prostředky a je k tomu potřeba vytvořit pravidla a provést průzkum 
pravděpodobného finančního dopadu na rozpočet fakulty. Diskuse o sociálních stipendiích 
vyústila v dohodu, že na příštím zasedání AS FaVU VUT bude vytvořen koncept dokumentu 
týkající se jejich udělování. Děkan v součinnosti s členy AS FaVU VUT následně vytvoří 
dokument Pokyn děkana definující podmínky pro udělování sociálních stipendií. 

Přítomní následně rozvinuli debatu nad rozpočtovou tabulkou Ateliéry. Děkan 
objasnil, že příspěvek na vzdělávání pro jednotlivé ateliéry sestává ze dvou třetin z částek 
vycházejících z dokumentu Pravidla rozpočtu FaVU VUT na rok 2020 schváleného na zasedání 
AS FaVU VUT dne 27. 5. 2020 (viz Zápis ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 27. 5. 2020, s. 1, 
bod 3). Uvedl rovněž, že motivační část rozpočtů jednotlivých ateliérů FaVU VUT vychází 
z kritéria atraktivity těchto ateliérů pro uchazeče o studium. Až 30 % rozpočtu ateliérů pak 
tvoří prostředky z RUV (položka Bonus za umělecké výstupy. Upozornil také, že položku 
Kompenzace by bylo dobré zpravidlovat, členové EK navrhli zkusit zpracovat variantu 

https://www.favu.vut.cz/f26017/d199924
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„rozpásmování počtů uchazečů o studium“ v jednotlivých ateliérech, na základě čehož by 
došlo ke změně bonusů udělovaných příslušným pracovištím za vyšší počet uchazečů. 

Dále proběhla diskuze nad problematikou generování bodů RUV u některých ateliérů. 
I když FaVU si vede relativně dobře při vykazování RUV bodů, některé tvůrčí výstupy v RUV 
zohledněny nejsou a nejsou tedy ani bodovány (například realizace ve veřejném prostoru 
nebo kurátorství výstavních projektů), což zástupci FaVU VUT pokládají za neadekvátní. 
Děkan informoval přítomné, že ve spolupráci s metodikem RUV Pavlem Korbičkou z tohoto 
důvodu vypracoval dokument, v němž je rozporován způsob hodnocení výstupů v RUV, který 
neodpovídá reálné situaci v uměleckém provozu (viz právě například nezahrnutí realizací ve 
veřejném prostoru do hodnotící metodiky). Uvedený dokument byl následně postoupen Radě 
RUV MŠMT ČR. 

Diskuse nad dokumentem Rozpočet FaVU VUT pro rok 2020 byla uzavřena s tím, že 
členové Ekonomické komise AS FaVU VUT se sejdou k dalšímu projednání v pondělí 15. 6. 
2020 v 10.00 h v pracovně děkana na FaVU VUT v Brně na Údolní 244/53. Schůzky se zúčastní 
také tajemnice FaVU VUT Martina Pěnčíková. 

 
5. Volby do Akademického senátu AS VUT pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023, 

Tomáš Hrůza, Markéta Žáčková 
Předsedkyně AS FaVU VUT představila přítomným pracovní verzi dokumentu 

Harmonogram voleb a vyhlášení voleb do Akademického senátu VUT pro funkční období 
listopad 2020 až listopad 2023. Finální podoba uvedeného dokumentu bude specifikována, 
projednána a schválena AS VUT při vyhlášení voleb dne 25. 6. 2020 na výjezdním zasedání AS 
VUT. Zároveň informovala přítomné, že na základě dopisu předsedy AS VUT doc. Dr. Ing. 
Petra Hanáčka ze dne 30. 4. 2020 obratem písemně sdělí pracovnici Kanceláře Akademického 
senátu VUT Jarmile Cardové jméno zástupce FaVU VUT jmenovaného do Volební komise VUT 
pro volby do AS VUT pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023, jímž je MgA. Jan 
Šrámek, Ph.D. zvolený členy AS FaVU VUT na zasedání dne 27. 5. 2020 (viz Zápis ze zasedání 
AS FaVU VUT ze dne 27. 5. 2020, s. 2, bod 4). 

 
6. Informace z EK AS VUT, Tomáš Hrůza 

Tomáš Hrůza informoval o propadu rozpočtu KaM, který bude s konečnou platností 
kompenzován z vlastních zdrojů této součásti VUT. Dále sdělil, že v rámci EK AS VUT aktuálně 
probíhá vášnivá diskuse nad rozpočtem CEITEC. Uvedl také, že pro rok následující je očekáván 
propad rozpočtu této součásti VUT způsobený zamítnutím jedné z projektových žádostí, který 
se projeví zejména ve mzdách zaměstnanců CEITEC. Při diskuzi padl i dotaz na „půjčku“, 
kterou CEITEC obdržel v minulých letech z peněz všech součástí VUT, tedy i FaVU. Reakce 
vedení CEITEC byla velmi zvláštní. Tato problematika bude také předmětem dalších diskuzí 
v EK AS VUT. Rozpočet CEITEC bude dále projednáván a předpokládané schválení proběhne 
na výjezdním zasedání AS VUT. Stejně tomu bude i u dalších fázovaných rozpočtů CVIS a KaM.  

Dále sdělil přítomným, že zástupci FA VUT plánují v rámci EK AS VUT přednést návrh 
optimalizace odvodů pro FA VUT a případně i ostatní malé fakulty, dokument by měl také 
obsahovat analýzu dopadu nového Mzdového řádu na FA. Připomněl při tom, že FaVU VUT 
patří mezi fakulty, jež mají – v přepočtu na studenta – jedny z nejvyšších odvodů. Uvedený 
dokument, jehož prezentace byla odročena na příští zasedání EK AS VUT, by měl být po 
svolení rektora VUT zpřístupněn členům EK AS VUT a případně celé akademické obci. 
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7. Různé 
Tomáš Hrůza navrhl, aby byl na nadcházející zasedání AS FaVU VUT přizván Ladislav 

Jackson jakožto zástupce základní odborové organizace FaVU VUT, která je součástí 
Vysokoškolského odborového svazu, za účelem představení aktuální situace kolem nového 
Mzdového řádu VUT. Připomínky k předloženému Mzdovému řádu VUT budou rovněž 
diskutovány na výjezdním zasedání AS VUT.  

 
8. Stanovení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU VUT 

Termín příštího řádného zasedání AS FaVU VUT byl stanoven na pondělí 22. 6. 2020 v 10.00 h 
prostřednictvím MS Teams. 

   Hlasování:  
   pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0. 

Termín příštího řádného zasedání AS FaVU VUT v pondělí 22. 6. 2020 v 10.00 prostřednictvím 
MS Teams byl schválen. 

 
Zapsala: Markéta Žáčková 
Schválili: Markéta Žáčková a Pavel Sterec 

 


